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Per Ankersjö Mikael Magnusson 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

  

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)   

Rana Carlstedt (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Charles Berkow (MP)  för Katarina Luhr (MP) vice ordföranden 

Anders Thureson (M)  för Per Ola Bosson (M) 

Fredrik Canerstam (S)  för Åsa Wester (S) 

Sara Stenudd (V)  för Stellan F Hamrin (V) 

 Ersättare: 

 

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)     

Clara Lindgren (MP)  

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Daniel Selin, Ellinor Fiebranz Andersson, 

Emily Tjäder, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Malin Ekman, Maria Svanholm och 

Pia Winbladh Högfors samt borgarrådssekreteraren Albin Ring och 

borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 

 

 

 



  

 § 18 
Svealandskusten 2013 – Årsrapport från Svealands 
Kustvattenvårdsförbund 
Dnr 2013-7051 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner anmälan av Svealands 

 Kustvattenvårdsförbunds årsrapport ”Svealandskusten 2013” 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 maj 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) finner att nämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Sara Stenudd (V) enligt följande: 

 

Vänsterpartiet har tidigare lämnat in en utförlig motion om hur vattenkvalitén i 

våra vatten kan förbättras. Som framgår av Ulf Larssons bedömningar krävs 

omfattande åtgärder för vattenkvalitén ska bli bra. Så det är hög tid att åtgärder 

vidtas. Hur man ska göra är sedan länge väl känt. Endast politisk vilja och 

resurser saknas. Inte minst framgår detta av att fosfor- och kväve-halterna i 

Mälaren inte längre sjunker utan snarare ökar långsamt.  

 

Syrepumpningarna för att stoppa fosfor-läckaget är intressant och liknande 

åtgärder helt nödvändiga för att Östersjön som helhet ska kunna restaureras. I 

annat fall är övriga åtgärder i praktiken meningslösa. Mycket framgångsrika 

försök har gjort också i Bohuslän. Det är dock viktigt att använda metoder som 

inte förstör den naturliga skiktningen och ändrar de naturliga 

temperaturförhållandena. Inblandning av kemikalier i sedimenten är en mycket 

onaturlig metod som inte bör användas annat än i nödfall. 

 

Reproduktionsproblemen för fisk längs hela Ostkusten är ett av de största 

miljöproblem som drabbat landet. Redovisade plankton-analyser, som antyder 

att problemen kan vara andra än de som hittills redovisats, bör publiceras i 

vetenskapliga tidskrifter för att kunna bedömas seriöst. Fiskyngel är synnerligen 

sparsmakade vad gäller art och storlek hos födan och små förändringar kan få 

stora konsekvenser. Stockholms universitets studier rörande brist på vitamin B-

12 som orsak till problemen bör utredas ordentligt. 

 

Metallhalterna i fisk är mycket höga i området runt Stockholms centrum. Det är 

därför anmärkningsvärt att man i Slussen-projektet inte ens utrett transporten 

från vattenarbeten av metaller i sediment till innerskärgården trots att 

sedimenten har klart förhöjda halter. 

 



  

Vi delar bedömningen att mängden skarv påverkar bestånden av fisk och därmed 

också fisket och att detta måste inkluderas i bedömningen av insatser som bör 

göras för att skapa ett hållbart fiske och naturliga ekosystem. Det är numera känt 

att skarven tidigare aldrig förekommit i nuvarande numerärer (jmf ex. Linné) 

och att det då främst handlade om en annan form av skarv med andra ekologiska 

krav. Nuvarande form av skarv har sannolikt invandrat från Sydost-Europa 

och/eller från skarvar från Kina inplanterade vid Europeiska hov sedan många 

100 år. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ellinor Fiebranz Andersson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


